

REISEVORBEREITUNG

PLANNING YOUR ARRIVAL

WAS SIE NICHT VERGESSEN SOLLTEN

Gültigen Ausweis/ Pass mit Visum

Zulassungsbrief der
BTU Cottbus-Senftenberg

Finanzierungsnachweis für Ihren
Lebensunterhalt in Deutschland

Passfotos

Zusätzlich für Studierende aus EU-Ländern:

Gültige Europäische Krankenversiche-
rungskarte (EHIC)

Je nach Kreditinstitut können Sie in Deutschland erst nach einigen Tagen auf Ihr Konto zugreifen. Bitte stellen Sie sicher, dass Sie genügend Bargeld (etwa 500 €) zur Verfügung haben, um die anfänglichen Kosten für die Miete, die Immatrikulation, Essen usw. abdecken zu können.

Passende Kleidung - Cottbus liegt in der gemäßigten Klimazone Mitteleuropas. Es gibt vier ausgeprägte Jahreszeiten. Bringen Sie Kleidung für warme, aber auch für kühle Tage mit. Denken Sie auch an traditionelle Kleidung für Kulturveranstaltungen.

Persönliche Dinge, wie z. B. Medikamente, Kamera, Kopien von wichtigen Dokumenten

BEI DER ANKUNFT

Melden Sie sich zuhause - Ihre Familie und Freunde möchten wissen, dass Sie gut angekommen sind

Melden Sie sich am »Welcome and Registration Point« des Akademischen Auslandsamtes

Seien Sie neugierig und erkunden Sie ihre neue Heimat - die Stadt und den Campus

Nehmen Sie an den Orientierungsveranstaltungen der BTU teil. Informationen hierzu finden Sie im Welcome Package und für den Zentralcampus zusätzlich auf:

 www.otiwo.de

WHAT YOU SHOULD NOT FORGET

Valid photo ID/ Passport and Visa

Letter of Admission from the
BTU Cottbus-Senftenberg

Proof of financial resources for
your expenses in Germany

Passport photos

Additionally for students of
the European Union:

Valid European Health Insurance
Card (EHIC)

Depending on your bank institute, you may not be able to access your account for a few days upon arriving in Germany. Please make sure you have an adequate amount of cash (~500 €) with you. This cash will help you pay for initial costs like rent, enrollment, food etc.

Suitable clothing: Cottbus is located in a moderate climate of Europe. There are four distinct seasons. Therefore please bring warm clothes for winter, but also clothes that can be layered for spring and fall and summer clothes for when it gets hot. Please also consider bringing traditional clothing from your home country for cultural festivals held by the university.

Personal items, for example: medication, camera and photocopies of important documents (credit card, passport)

UPON ARRIVAL

Contact home: your family and friends will want to know if you arrived safe and sound.

Contact the »Welcome and Registration Point« at the International Office.

It's okay to be curious. Go and explore the town and campus

Take advantage of the BTU Orientation events. You can find info on this in your welcome package and additionally on

 www.otiwo.de